
Blauwe Omgevingsvisie Vallei en Veluwe geactualiseerd     
 
Het actualiseren van de Blauwe Omgevingsvisie (BOVI) is een belangrijk 
 agendapunt in de door het volledige algemeen bestuur van Vallei en Veluwe  
onderschreven bestuursagenda 2023. 
 
 
Na een beeldvormende bijeenkomst  en een oordeelsvormende commissievergadering was de 
Actualisatie van de BOVI op 4 maart geagendeerd voor behandeling in het algemeen bestuur. 
 
Nadat de BOVI in 2020 werd vastgesteld zijn er een aantal belangrijke ontwikkelingen geweest die 
een actualisatie noodzakelijk maakten. Denk daarbij aan onder andere de oorlog in de Oekraïne en 
de grote woningbouwopgave. Maar ook aan klimaatverandering en achteruitgang van biodiversiteit 
welke beide de afgelopen jaren erger blijken en sneller gaan dan verwacht. Als fractie van Water 
Natuurlijk zijn we blij met deze actualisatie.  Dat geldt zowel voor de inhoud als voor proces van 
totstandkoming ervan. Het onderstreept een aantal opgaves die ook prominent in ons 
verkiezingsprogramma staan. 
  
Behandeling actualisatie BOVI in commissievergadering en algemeen bestuur 
Bij de behandeling van de BOVI-actualisatie tijdens de vergadering van commissie (12 februari) en 
algemeen bestuur (4 maart) heeft fractievoorzitter Astrid Meier namens Water natuurlijk de 
volgende bijdrage geleverd: 
  
“Als eerste de oprechte complimenten en dank aan de organisatie voor de heldere en overzichtelijke 
actualisatie van de BOVI. In onze bestuursagenda hebben we met het hele AB besloten dat we 
koersvast zijn op de BOVI en het Blauwe Omgevingsprogramma en dat we gaan voor een voortzetting 
van het beleid van de afgelopen periodes. Daarmee laten we zien dat we een betrouwbare overheid 
zijn. 
  
Op 7 februari was ik op de nationale bodemtop, waar ’s ochtends Jannemarie de Jonge, de 
Rijksadviseur voor de fysieke leefomgeving, ons liet zien dat klimaatverandering al binnen 20 jaar een 
aantal hevige gevolgen zal hebben. Aan het einde van de dag mocht Alex Datema, directeur Food & 
Agri van de Rabobank, de dag afsluiten. De kern van zijn betoog was dat de Rabobank inzet op 
duurzaamheid om twee redenen: 
1. De Rabobank heeft als ambitie te werken aan een duurzame wereld 
2. Maar ook, ze zijn tenslotte een bank: niet-duurzaam zien zij als risico: hun inschatting is dat je je 
lening over 10 / 15 jaar niet meer kan betalen als je nu niet duurzaam gaat werken! 
  
Ook het waterschap heeft een duurzame ambitie en ook voor het waterschap is niet duurzaam 
werken een groot risico. Bijvoorbeeld voor waterzekerheid. Voor voedselproductie en natuur. Zodat 
onze (klein)kinderen en alle leven na ons kunnen genieten van een gezond, veilig, biodivers en 
klimaatbestendig watersysteem. En wij dus niet afwentelen. Met alle opgaves die er nu liggen op 
gebied van onder meer droogte, wateroverlast, woningbouw, biodiversiteit en landbouw is dat een 
complex geheel. Daar hebben we als bestuur en als waterschap lef en creativiteit voor nodig. Met 
partnerschap als watermerk en doorzettingskracht en betrouwbaarheid van visie tot de uitvoering- en 
beheerfase. 
  
Gelukkig hebben we een ambtelijke organisatie die al deze eigenschappen in zich verenigd. Het 
belangrijkste wat wij als bestuur kunnen doen is hen ruimte en vertrouwen bieden. Als wij als Water 
Natuurlijk zien wat voor mooie dingen de organisatie maakt - zoals deze actualisatie van de BOVI, 
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maar ook buiten in het veld zoals het Bekenplan Apeldoorn en de circulaire zuivering Terwolde - dan 
bieden wij heel graag die ruimte en dat vertrouwen.” 
  
Amendement paragraaf landbouw in actualisatie gesteund 
Bij de behandeling in de commissievergadering bleek dat er waarschijnlijk wel een meerderheid voor 
de Actualisatie zou gaan stemmen, maar dat dat niet gold voor alle aan de landbouw gelieerde 
partijen die vonden dat er te weinig aandacht voor de landbouw als partner van het waterschap was. 
Omdat wij dit bestuurlijk zeer onwenselijk vonden, hebben wij hun amendement gesteund. Het 
waterschap zal met de actualisatie actief aan het werk moeten gaan met partners als gemeenten, 
provincies en belangenorganisaties. Het zou dan bepaald niet sterk overkomen als die actualisatie 
niet breed gedragen was omdat alle aan de landbouw gelieerde partijen daartegen hadden gestemd. 
Na enige tekstaanpassingen is ook het college achter het amendement gaan staan en is deze met een 
grote meerderheid aangenomen. De bijdrage van Astrid Meier over dit amendement: 
  
“Water natuurlijk vindt het goed dat er een breed gedragen amendement als aanvulling op de 
Actualisatie ligt. Wij vonden zelf de Actualisatie al compleet genoeg, maar we willen nog liever een 
breed gedragen Actualisatie. Dus als met deze aanvulling alle partijen achter de Actualisatie kunnen 
gaan staan is dat winst. Ook inhoudelijk kunnen wij het amendement steunen: 
  
• WN ziet graag meer mogelijkheden voor plantaardige teelten voor voedsel en voor biobased 

bouwmaterialen 
• WN vindt ook dat er extra aandacht nodig is voor een gezonde bodem, dat is belangrijk voor 

water en bodem sturend 
• WN is voor blijvend grasland, maar dan wel graag biodivers en dus kruidenrijk grasland  
  
Als laatste vindt WN het van groot belang dat we ons allemaal bewust zijn van de grenzen van de 
planeet. Voor onszelf nu, maar vooral voor toekomstige generaties, is het cruciaal dat wij als 
waterschap, maar dat ook onze partners zoals de landbouw, natuur en drinkwater, binnen die 
grenzen blijven.” 
 
Inzichtelijk maken grondwateron>rekkingen laat nog op zich wachten 
Helaas was er onvoldoende draagvlak voor een amendement van de ParPj voor de Dieren, Water 
natuurlijk, VVD, AWP, PvdA en 50Plus om in de BOVI actualisaPe op te nemen dat 
grondwateronRrekkingen inzichtelijk gemaakt moeten worden via meten en monitoren. 
Dat betekent dat er voor onze en andere fracPes werk aan de winkel is om er voor te zorgen dat juist 
ook die inzichtelijkheid er komt! 
 
Actualisa?e vastgesteld met breed draagvlak 
Nadat het 'amendement landbouw' was aangenomen werd de actualisaPe van de BOVI met 
algemene stemmen aangenomen. 
Wat Water natuurlijk betreU is het nu "volle waterkracht vooruit"..... 
 
 
Hierna een link naar beide amendementen en de behandelde conceptversie van de BOVI-actualisaPe: 
 
Amendement landbouw in actualisaPe BOVI 
 
Amendement grondwateronRrekkingen in actualisaPe BOVI 
 
Conceptversie actualisaPe BOVI 
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